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Karácsonyi ÜnnepváróKarácsonyi Ünnepváró
JátszóházJátszóház

Természetesen most sem maradhatott el a hagyomá-
nyos karácsonyi ünnepváró játszóház. December17-én
a már megszokott mézeskalácssütés és díszítés mellet,
volt gipsz- és üvegfestés is, amit mindig nagyon élveznek
a gyerekek. Lehetett készíteni apró karácsonyfadísze-
ket, ajándéktartó dobozkát, sõt mogyoró télapót, és ka-
rácsonyi pirítóst is. Köszönjük a segítséget, a Vasutas
Nyugdíjas Klub, a Záhonyi Nõk  Egyesülete tagjainak,
és a Szociális Központnak.

Tûzriadós gyakorlat Tûzriadós gyakorlat 
az óvodábanaz óvodában

A záhonyi tûzoltók a
Hétszínvirág Óvodában és
Bölcsõdében begyakorló
gyakorlat keretében helyis-
mereti foglalkozást hajtot-
tak végre, melynek során
bejárták az épületet, ismer-
kedtek a kiürítési útvona-
lakkal, a gáz-és áram elzá-
rási és leválasztási lehetõsé-
gekkel, az épület kialakítá-
sával.

Az óvodavezetõ kérésére a
tûzriadó tervben foglaltak
alapján részt vettek az intéz-
mény kiürítésében. A kiürítés
normál idõn, 6 percen belül
megtörtént.

Nem kis feladat felkészíteni
egy kicsiny gyermeket vész-
helyzetre. Megérttetni vele,
hogy ne féljen, ha visít a sziré-
na minden irányból, s hogy
pánik helyett most még in-
kább, s minél gyorsabban kö-

vesse a felnõtt utasításait. In-
duljon azonnal, kabát nélkül a
hidegbe, más útvonalakon
esetleg, mint eddig, vigyázva
más "menekülõkre." A dajka
nénik feladata sem egyszerû,
mert õk kapkodják össze a
legszükségesebb vinni való-
kat. 
( Ha "meg nem égett", meg ne
fagyjon szegény gyermek!)

S közben a többiek is végzik a
maguk dolgát. A nem minden-
napi esemény meghatározta
ezeket a napokat, s jó alkal-
mat teremtett, hogy közelebb
hozzuk beszélgetésekkel, ké-
pekkel, a Szent Flórián napi
élményekkel a tûzoltók áldo-
zatos, nehéz munkáját a gyer-
mekekhez. Bízunk benne,
hogy soha nem riaszt gyerme-
ket, felnõttet élesben az intéz-
ményben a tûzriadó szirénája.  

Petrika Józsefné
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1./ A közüzemi vízmûbõl
szolgáltatott ivóvízért, a
szennyvízelvezetõ mûvek
használatáért fizetendõ, leg-
magasabb hatósági díjak me-
gállapításáról és a díjalkalma-
zás feltételeirõl szóló
41/2004. (XII.27.) Önkor-
mányzati rendelet került mó-
dosításra az elsõ napirend ke-
retében.  A rendelet- módosí-
tás értelmében az ivóvíz és
szennyvíz alapdíja és üzemel-
tetési díja lakossági és közüle-
ti körben egyaránt 2,56 %-kal
emelkedik 2012. január 1.
napjától az alábbiak szerint:

Az önkormányzat tulajdo-
nában lévõ közüzemi víz,-
és csatornamû 2012. évi

alapdíjai, szolgáltatási díjai
és használati díjai

A díjak az általános forgalmi
adót nem tartalmazzák, besze-
désükre a szolgáltató jogosult.
A napirendi ponthoz kapcso-
lódóan arról is határozott a
képviselõ-testület, hogy lakás-
fenntartási támogatásra való
jogosultság esetén lehetõség
lesz a támogatási összegnek
közvetlenül a szolgáltató felé
történõ utalására.

2./ A lakossági kommunális
hulladék kezelésére már ko-
rábban létrejött közszolgál-
tatási szerzõdés megszûnte-

tésérõl, s új közszolgáltatási
szerzõdés megkötésérõl ho-
zott döntést a második napi-
rendi pont keretében a kép-
viselõ-testület.

2012. január 1. napjától a la-
kossági kommunális hulladék
összegyûjtését és ártalmatla-
nítás céljából a kisvárdai hul-
ladéklerakóba történõ szállítá-
sát az Észak-Alföldi Környe-
zetgazdálkodási Kft. végzi. 
Ez a társaság a Szabolcs-
Szatmár-Bereg Megyei Szi-
lárdhulladék-gazdálkodási
Társulás által kijelölt közszol-
gáltató, amely társulásnak ön-
kormányzatunk is tagja.

A döntéssel egyidejûleg a kép-
viselõ-testület úgy határozott,

hogy a közszolgáltatás díjá-
nak megfizetését a 2012. év-
ben az önkormányzat átvállal-
ja a lakosság helyett, ami azt
jelenti, hogy a közszolgálta-
tást igénybevevõ lakosságot
mentesíti a díjfizetési kötele-
zettség alól. 

A lakossági hulladékszállítás
díja egyébként a közszolgálta-

tó díjmegállapító határozata
értelmében ingatlancímenként
15.870,-Ft lenne évenként,
melynek fejében heti egy al-
kalommal kerülne elszállítás-
ra az ingatlanok elé kihelye-
zett 120 literes edényzetbõl a
hulladék, függetlenül annak
telítettségétõl.

Összegezve tehát, a 2012. év-
ben a heti egy alkalommal tör-
ténõ hulladékszállításért, hul-
ladékszállítási díj címén a la-
kosságnak nem kell fizetnie a
közszolgáltató felé, azt az ön-
kormányzat fogja kifizetni.
Fontos még tudni, hogy csak a
kihelyezett edényzet kerül ki-
ürítésre, a kuka mellé kihelye-
zett dolgok és zsákos hulladé-
kok külön díj ellenében kerül-
hetnek csak elszállításra.
Ezért is törekedni kell arra,
hogy a kukába csak és kifeje-
zetten csak a lakossági kom-
munális hulladék kerüljön el-

helyezésre. Elõbb-utóbb szük-
séges ráhangolódnia a lakos-
ságnak a szelektív hulladék-
gyûjtés jelentõségére és fon-
tosságára, ezért   havonta egy-
szer a mûanyag és a papír hul-
ladékok elhelyezése céljából
kiosztásra kerül még kétfajta
zsák, amely elõre egyeztetett
idõpontban díjmentesen el-
szállításra kerül. 

Tervbe van véve a zöld hulla-
dék kezelésének megoldása is,
mely tovább segítheti azt,
hogy a 120 literes edényzet a
családi házaknál elég legyen.

3./ Felülvizsgálta a képvise-
lõ-testület a helyi adókról al-
kotott r endeleteit a harma-
dik, negyedik és ötödik napi-
rendi pont tárgyalása kere-
tében, s pontosította a köz-
ponti jogszabályok megvál-
toztatásából következõen a
szükséges rendelkezéseket.
A helyi adórendeletek hatá-
lyos szövegükkel elérhetõek
az önkormányzat honlapján.

A rendeletmódosítások kap-
csán meghozott döntések mér-
tékemelést a magánszemélyek
kommunális adójánál jelente-
nek. 

2012. január 1-tõl az e jogcí-
men fizetendõ adó ingatlanon-
ként 15.870,-Ft-ban, míg a be-
építetlen telkek esetében
4.000,-Ft-ban kerültek meg-
határozásra évenként, vagyis
az eddigi 11.500,-Ft illetõleg
telkek vonatkozásában a
3.000,-Ft megemelésre kerül.
Mint ahogyan azt a lakosság
tudja, a kommunális adóból
beszedett pénzeszközökkel
tudja az önkormányzat kiegé-
szíteni azokat a forrásokat,
amelyek az utak,-járdák járha-
tóságával, állagmegóvásával,
a síkosság-mentesítéssel kap-
csolatban, továbbá a közvilá-
gítással, a temetõfenntartás-
sal, a szúnyoggyérítéssel és az
egyéb kommunális jellegû,

Tájékoztató a 201Tájékoztató a 201 1. december 20-án és december 28-án1. december 20-án és december 28-án
megtartott képviselõ-testületi ülések döntéseirõlmegtartott képviselõ-testületi ülések döntéseirõl

Záhony Város Önkormányzati képviselõ-testülete
Háda Imre polgármesterelnöklete alatt,  december
20-án és  december28-án, nyílt ülésen összesen 7 ön-
kormányzati rendeletet módosított és 11 határozatot
hozott.

Háda Imre polgármester ismertette a napirendi pontokat
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városüzemeltetési  feladatok-
kal kapcsolatban szükségsze-
rûen rendelkezésre kell hogy
álljanak, s mindezeken felül
az önkormányzat viseli a
2012. évben a hulladékszállí-
tásból adódó kötelezettsége-
ket is.

A magánszemélyek kommu-
nális adójának változásával
kapcsolatos fontos döntés,
hogy az adómérték 50 %-ának
megfizetésére köteles az a tu-
lajdonos magánszemély, aki a
70. életévét betöltötte, illetve
aki az adóévben azt betölti.
Nem mentesülnek az adófize-
tési kötelezettség alól a ké-
szenlétet ellátó önkéntes és lé-
tesítményi tûzoltók.

A rendelet azt is tartalmazza,
hogy mentes a magánszemé-
lyek kommunális adója alól a
gépjármû tárolását, állattar-
tást, mezõgazdasági termé-
nyek tárolását szolgáló épít-
mény, a vállalkozási célra
hasznosított építmény tulajdo-
nosa, ha tulajdona után épít-
ményadó fizetésére kötelezett. 

4./ A 2011. évi költségvetés-
rõl szóló önkormányzati
rendelet módosítására is sor
került, melynek kapcsán
azok a pénzügyi mozgások
kerültek lekövetésre, ame-
lyekrõl már korábban dön-
tés született, így például az
uszoda épületének felújítá-
sára vonatkozó elõkészítõ
munkák költsége, a tervezés
és egyéb költségek, az iskola
normatív támogatásának
pótelõirányzattal történõ
megemelése, stb. A módosí-
tás révén a város költségveté-
sének fõszáma 1.193.408
e/Ft-ban került meghatározás-
ra.

5./ Ismét idõszerûvé vált a
Záhonyi Hõtermelõ és
Távhõszolgáltató Kft. há-
romnegyed-évi pénzügyi
helyzetérõl szóló beszámoló-
nak a képviselõ-testület elé
terjesztése azon okoknál
fogva is, hogy a tulajdonos

önkormányzat kezességet
vállalt a társaság folyószám-
la hitelének felvételénél.

A Felügyelõ Bizottság véle-
ményére hagyatkozva a beszá-
moló elfogadásáról szavazott
a képviselõ-testület, azonban
ismételten felszínre kerültek a
társaság napi likviditási gond-
jai, amelyek tovább súlyos-
bodnak a távhõ-szolgáltatási
rendszer és a hõközpontok
bérletével kapcsolatos díjfize-
tési nehézségek miatt.

6./ A Záhony, Ady Endre út
17. szám alatti, önkormány-
zati tulajdonú ingatlan hasz-
nálatba adásáról, bérbeadá-
sáról döntött a testület,
melynek értelmében a csa-
ládsegítõ szolgálat, a házi
gondozó szolgálat, valamint
a gyermekjóléti szolgáltatás
szakemberei az orvosi ren-
delõben kialakított szolgála-
ti helyhez képest jóval tága-
sabb és szakmailag megfele-
lõbb helyiségekben végezhe-
tik felelõsségteljes napi
munkájukat.
Az ingatlan használata követ-
keztében felmerülõ közüzemi
díjak megtérítése mellett a Zá-
hony és Térsége Többcélú
Kistérségi Társulás térségi
szinten hoz döntést a bérleti
díj meghatározásával kapcso-
latos álláspontról, s így a már
2012-ben érvényesítendõ bér-
leti díj késõbb kerülhet meg-
határozásra. 
7./ A képviselõ-testületi ülé-

sek és döntések tervezhetõb-
bé tételét szolgálja a 2012.
évi ülésterv (munkaterv) el-
fogadása.

8./ A képviselõ-testület a
köztisztviselõk vonatkozásá-
ban meghatározta a 2012.
évre vonatkozóan a teljesít-
ménykövetelményi célokat
és alapokat. A munkáltatói
jogkör gyakorlója, mind-
ezek figyelembevételével hi-
vatott a célkitûzések egyéni
lebontására, ezt követõen
pedig a dolgozói teljesítmé-
nyek értékelésére.

9./ A képviselõ-testület az ál-
tala hozott határozatok vég-
rehajtásával kapcsolatban
tett intézkedéseket és a még
folyamatban lévõ intézkedé-
seket tekintette át a tizen-
egyedik napirendi pont ke-
retében, melynek kapcsán le-
hetõség nyílt arra, hogy egy
idõintervallumot felölelve át-
tekintésre kerüljenek a hozott
döntések és felszínre kerülje-
nek a még szükségessé váló
teendõk. A napirend tárgyalá-
sával a 2011. augusztus 5.
napjától november 14. napjáig
meghozott döntések kerültek
áttekintésre. A képviselõ-tes-
tület határozatai a város hon-
lapján szám és tárgy szerint
megtekinthetõek.

10./ Soron következõ napi-
rendként a Polgármesterés
a Humán Bizottság átruhá-
zott hatáskörben hozott
döntéseirõl készült beszá-
moló került megtárgyalásra.

A beszámolót jogszabályi kö-
telezés is indokolta, amelynek
kapcsán összegzõ képet ka-
pott a képviselõ testület arról,
hogy a polgármester a rá átru-
házott hatáskörben milyen, és
szám szerint is mennyi döntést
hozott. Itt többek között a la-
kásfenntartási támogatás, a te-
metési segély megállapítása, a
köztemetés elrendelése, vala-
mint a közfoglalkoztatás szer-
vezése került elemzésre. 

A Humán Bizottságra átruhá-
zott döntéseknél és hatáskö-
röknél az átmeneti segélyek, a
rendkívüli gyermekvédelmi
támogatások, a beiskolázási
segélyek, a nyári szociális
gyermekétkeztetés, a Bursa
Hungarica Felsõoktatási Ön-
kormányzati Ösztöndíjpályá-
zat, valamint a városi rendez-
vényszervezés került kifejtés-
re és részletezésre.

11./ Jelenleg nem változtat a
képviselõ-testület a város
közlekedési rendjén. A napi-
rend kapcsán elsõsorban a vá-
rosba beközlekedõ kamionok
okozta kellemetlenségek és
ezzel összefüggésben az utak
állapotát rontó körülmények
kerültek felszínre. A probléma
összetett, megalapozott és a
lakosság többségének vélemé-
nyével összecsengõ közleke-
dési rend kialakításáról, az ok-
okozati összefüggések elem-
zésérõl, közlekedési szakvéle-
mények alapján kialakított
koncepcióról a képviselõ tes-
tület e napirend keretében
nem hozott olyan döntést,
melynek következtében a je-
lenlegi közlekedési rend meg-
változtatása indokolt lehetne.

12./ Aktualizálásra és kiegé-
szítésre került az önkor-
mányzat vagyonának meg-
határozásáról, a vagyontár-
gyak feletti tulajdonosi jo-
gok gyakorlásának szabá-
lyozásáról szóló 9/2001.
(IV.27.)  számú rendelet, s
benne szabályozásra került
a követelés elengedésekkel
kapcsolatos eljárásrend is.

Ebben az évben is nagy sikere volt a Luca Napi vásárnak
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Ennek értelmében önkor-
mányzati vagyon ingyenes
vagy kedvezményes átruházá-
sáról, bérleti díj,- egyéb köve-
telés elengedésérõl, vagyoni
értékû jogról való lemondásról
a Pénzügyi és Településfej-
lesztési Bizottság véleményé-
nek kikérése után minõsített
többséggel dönthet a képvise-
lõ testület.

13./ A HÕTÁV Kft. és az ön-
kormányzat között - a
távhõszolgáltatási rendszer
üzemeltetésére - létrejött
szolgáltatási szerzõdésben
korábban meghatározott
bérleti díj csökkentésére és a
2010. március 1-tõl 2011.
március 31. napjáig megálla-
pított bérleti díj elengedésé-
re került sor a  következõ
napirend keretében. 
A döntés arra tekintettel került
meghozatalra, hogy a társa-
ságnál még nem realizálódhat-
tak azok a megtakarítások,
amelyek a  "Záhonyi távhõ-
szolgáltatási rendszer korsze-
rûsítése megújuló energiafor-
rás bevonásával" címû projekt
megvalósítása folytán számí-
tásba vételre kerültek, ugyanis
a projekt teljes lezárására
2011. november 30. napján
került sor.

14./ A december28-ai ülésen
ismét napirenden volt a költ-
ségvetésrõl szóló önkor-
mányzati rendelet módosítá-
sa, ezennel még beépítve
azokat az elõirányzati válto-
zásokat, amelyekrõl az in-
formáció pótlólagos volt. 
Legnagyobb horderejû döntést
azonban a Hivatásos Önkor-
mányzati Tûzoltóság részére
megítélt 2.759 e/Ft-os nagy-
ságrendû pótelõirányzat bizto-
sítása jelentette, amelyet az ál-
lami támogatás szûkös volta
miatt az önkormányzati saját
forrás terhére szavazott meg a
képviselõ-testület. Ez a döntés
a tûzoltóság állami kézbe ke-

rülésével összefüggésben ke-
rült meghozatalra, annak érde-
kében, hogy az intézménynél a
mûködéssel kapcsolatban kifi-
zetetlen számlák ne maradja-
nak. 

Háda Imre  polgármesteraz
elõzõ testületi ülés óta eltelt
idõszak alábbi fõbb esemé-
nyeirõl  tájékoztatta még az
ülés keretében a  képviselõ-
testületet:

- november  25-én a Dolgoz-
zunk Együtt Szövetkezet pro-
jektnyitó rendezvényére került
sor,
- november 28-án a Városháza
nagytermében a Magyar-
Ukrán-Román katasztrófavé-
delmi vezetõk közös árvízvé-
delmi projekt kimunkálásával
kapcsolatos egyeztetése volt, 
- november 30-án a   "Záhonyi
távhõszolgáltatási rendszer
korszerûsítése megújuló ener-
giaforrás bevonásával" címû
projekt  záró rendezvényének
megtartására került sor, 

- december 1-jén került meg-
rendezésre a Megyei Védelmi
Bizottság évzáró rendezvénye,
- december 7-én a Magyar Vö-
röskereszt Szabolcs-Szatmár-
Bereg Megyei Szervezetének
ünnepségén Záhony város ré-
szére elismerõ oklevél került
odaítélésre a véradó mozga-
lom terén nyújtott  kiemelkedõ
együttmûködésért,    s Révész
Viola   ugyan ezen ünnepsé-
gen a véradó mozgalomért
ezüstérem kitüntetésben része-
sült,

- december 14-én  a Vasutas
Nyugdíjas Egyesület évzáró
rendezvényének megtartására
került sor,

- december 17-én a Záhony
Város Nyugdíjasainak Egye-
sülete tartotta záró rendezvé-
nyét.

Polgármesteri Hivatal 

Közös ügyeink...Közös ügyeink...
“Megkérdeztük a…”  r ovatunkat folytatva, ebben a

számunkban a VOKE Mûvelõdési Ház és Könyvtár
igazgatónõjét, Királyháziné Farkas Adriennt kérdeztük
a mûvelõdési ház szolgáltatásairól, nyitvatartási rendjé-
rõl és a 2012 évi kulturális programtervérõl.

- Mi indokolta a mozielõ-
adások megszüntetését illet-
ve legalább havonta egy-egy
alkalommal miért nem ját-
szik filmeket a mozi?
Kizárólag a számok. A nézõ-
szám csökkenése és a magas
költség. Örülök ennek a kér-
désnek, mert most végre tisz-
tába tehetjük. Évrõl évre
drasztikusan csökkent a nézõ-
szám a 400ft-os belépõ, a ve-
títés napja, vagy az iskolai
szünetek ellenére. Csupán a
tervezett elõadások,  --
melyeket az iskolákra és az
óvodára alapoztunk- szépített
rajta. Még így is évi 200, majd
300 ezer forint mínuszt jelen-
tettek, úgy, hogy a vetítést egy
volt dolgozónk végezte. Ma
már nem csak a kópiabérletet
és a postaköltséget kellene
számolnom, de az elvégzett
munka bérét is. Ezt a mínuszt
a támogatások ellenére sem
engedhetem meg, csak azért,
hogy elmondhassuk Záhony-
ban még van mozi. 

A megyeszékhelyünk sem
tud egy saját mozit üzemeltet-
ni - az art mozit kivéve, mely-
ben többnyire mûvészfilmet
és persze megfelelõ nézõszá-
mot kell produkálni és ezzel

nyerni pályázatot - akkor mi,
mint kisváros lássuk be, hogy
a DVD és a filmletöltések vi-
lágában erre racionális kere-
tek között nincs lehetõség.

Havi egy-egy alkalom, azt
jelentené, hogy a filmforgal-
mazó által ajánlott filmek kö-
zül kellene egyet kiválaszta-
nunk, melyre annyi nézõt kell
behoznunk, hogy a fent emlí-
tett költségek megtérüljenek.
De ki válassza ki a filmet?! És
az elõadás elõtt egy hónappal
- mert így lehet kérnem vagy
változtatnom - ki garantálja a
megfelelõ nézõszám meglé-
tét?!

- A karácsonyi ünnepek alatt
- elõtte és utána - miért volt
zárva a mûvelõdési ház?
Mi volt az oka, hogy nem
volt szilveszteri rendezvény?
Nevezhetjük "szénszünet-
nek", melynek lényege a költ-
ségek csökkentése volt. Sok-
szor elhangzott már tõlem,
hogy a mûvelõdés nem egy
profitorientált tevékenység,
támogatásokból és pályáza-
tokból tartjuk fent magunkat.
A támogatások vagy csökken-
nek, vagy a tavasz elején ér-
keznek, a pályázatokat pedig
meg kell elõlegeznünk. 

A Mûvelõdési ház aulájában gyülekeznek a diákok

WWW.zahony.hu
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Két nagyobb költség merül
fel. Az egyik a bér járulékok-
kal - melyek 2005 óta egy fil-
lérrel sem növekedtek, és egy-
általán nem nevezhetõek ma-
gasaknak - valamint a hatal-
mas rezsiköltség. Ez utóbbin
próbáltunk az évek során
csökkenteni, felülvizsgáltunk
szerzõdéseket, újakat kötöt-
tünk, lezártuk az emeletet és
most bezártunk két hétre. 

Ez volt a legjobb idõszak er-
re. Decemberben, januárban
és februárban éri el vagy ha-
ladja meg a gázszámlánk a ha-
vi egy milliót, ez jelenti a leg-
nagyobb problémát számunk-
ra, hogy kikapcsolás nélkül
húzzuk ki tavaszig. Egyeztet-
tünk az érintett intézmények-
kel, cégekkel, csoportokkal és
megtettük a szükséges lépése-
ket. Nem folytak vasúti okta-
tások, minden ünnepi rendez-
vényt lebonyolítottunk, és
csupán a szilveszteri program
maradt el. 
Tudom, hogy több embernek

ez egy fájó pont volt, de meg
kellett próbálnunk. Évek óta a
karácsonyi rendezvények után
másfél, két hétig csupán csak
ezért az egy rendezvényért
tartottunk nyitva - mely 150
fõnél is mínuszos, és ez is fon-
tos, hiszen legalább 0-ra jöj-
jünk ki -, és ilyenkor a legcse-
kélyebb a látogatottságunk az
ünnepi készülõdések során. A
tapasztalat az volt, hogy leg-
alább egy fél millió forintot
spóroltunk ez alatt a két hét
alatt, vagyis egy március havi
gázszámlánkat. Ezt fonto-
sabbnak tartom egy szilvesz-
teri rendezvénynél, hiszen a
létünk múlik rajta. Így hason-
ló nyitva tartással az elõzõ év-
hez, 2012-ben sem tervezünk
évbúcsúztatót. 

- Az iskolában szünet volt,
vizsgaidõszak zajlott a felsõ-
fokú intézményekben. Nem
tar tja célszerûnek az ez idõ-
ben történõ nyitva tartást?
Ha röviden akarnák válaszol-
ni, azt mondanám az elõzõek
után, hogy, nem, nem tartom

célszerûnek. Az imént is emlí-
tettem, hogy a legcsekélyebb
a látogatottságunk ebben az
idõszakban. A karácsony a
család ünnepe, nem a nagy
buliké, bár gondolom a kérdés
inkább a könyvtárra vonatko-
zik. 
A bezárás elõtt több, mint
másfél hónappal hoztuk az
emberek tudomására ezt a
tényt. Úgy gondolom, volt idõ
felkészülni erre a szükséges
könyvek kikölcsönzésével. A
fõiskolai és egyetemi vizsgák-
hoz a legnagyobb segítséget a

saját könyvtáraik adnak, mi
könyvtárközi kölcsönzéssel
állhatunk csak a látogatók ren-
delkezésére, azonban ezt is
idõben jelezni kell, hiszen ez
könyvtõl függõen két-négy
hét is lehet.

- A 2012-ben történõ súlyos
nehézségek ellenére, mi az,
ami biztosítottnak látszik a
mûvelõdés terén, a helyi kö-
zösségek megtartására?
Az a biztos számunkra, ami
már megtörtént, de a "biztosí-
tottnak látszik" jó kifejezés.
Múlt év szeptemberében ad-
tunk be egy nagyobb pályáza-
tot, mely új csoportok létreho-
zását, mûködtetését valamint
közel harminc nagyobb ren-
dezvényt tartalmaz mintegy
20 millió forint értékben. Még
a döntésre várunk, de színe-
sebbé, munkában többé, és
anyagilag könnyebbé tenné a
2012. évet. Ezen kívül két ren-

dezvény megtartására beadott
pályázatunk már nyert. Erre
mondhatom, hogy biztos. Az
egyik a Hastáncosainkhoz a
másik a Gesztus Közhasznú
Egyesülethez kötõdik. Termé-
szetesen igyekszünk azokat az
értékeket megtartani, melyek
eddig is megvoltak, kiegészít-
ve olyanokkal, melyek a pro-
filunkba vágnak, költségek-
ben elfogadhatóak és mégis
valami pluszt nyújtanak. Tu-
dom, hogy ez a kulturális
szemlélethez képest egy kicsit
racionálisan hangzik, de ezzel

jár ennek az intézménynek a
fenntartása.

- Milyen lehetõségek adot-
tak - önkormányzati, MÁV,
VOKE támogatása és pályá-
zatok útján - a biztos mûkö-
déshez?
Mi a MÁV kiválása óta min-
dig pengeélen táncolunk. Per-
sze ezzel nem hibáztatni aka-
rok, inkább csak tényként
közlöm. A túlméretezett épü-
let a tulajdonviszonyok rende-
zetlensége is megnehezíti a
dolgunkat. Évente mintegy 25
millió forintot kell elõteremte-
nünk. Ennek mintegy egy har-
madát a helyi önkormányzat
biztosítja, a rezsiköltségünk
felét a MÁV és a Rail Cargo
Hungária közösen , valamint a
vállalkozási bevételünk;, ezt,
remélem mondhatom biztosra,
megelõlegezve az elõzõ évek
bizalmát. A fennmaradó közel
10 millió forintot magunknak
kell pályázat útján elõteremte-
nünk. Nem kis munka, de
mondhatom, hogy ehhez most
már egy megfelelõ csapat is
rendelkezésre áll.

Hutás JózsefA színházterem sok helyi programnak ad otthont

December 3-án megtartottuk a vasutas Mikulás ünnepséget a
Mûvelõdési Ház színháztermében. A mûsorra a vasúti ágazatok
dolgozóinak gyermekeit vártuk. (ZÁHONY-PORT Zrt., MÁV
Gépészet, Forgalmi Csomópont stb.) Hatvanegy gyermek és
hetven felnõtt vett részt az ünnepségen. 

A budapesti Fogi
Színháza mutatott be
egy csodálatos zenés
mesejátékot, amit na-
gyon élveztek a gye-
rekek. Az elõadás cí-
me: Suszter és a ka-
rácsonyi manók. A
darab után megérke-
zett Mikulás, aki át-
adta a gyerekeknek, a
csomagokat, de ter-
mészetesen nem in-
gyen, mindenki ver-
set mondott vagy
énekelt neki. 

VOKE

VVasutas Mikulás asutas Mikulás 
Ünnepség ZáhonybanÜnnepség Záhonyban
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AA szelektív hulladékgyûjtés  is szervezett lesz. . .szelektív hulladékgyûjtés  is szervezett lesz. . .
TTisztelt Záhonyiak! Tisztelt Záhonyiak! T isztelt Ingatlantulajdonosok, adófizetõk!isztelt Ingatlantulajdonosok, adófizetõk!

E tájékoztatás keretében, a he-
lyi döntések közül a hulladék-
szállítással kapcsolatos válto-
zásokról szeretnék informáci-
ókat megosztani Önökkel,
olyan információkat, amelyek
a városnak minden egyes la-
kosát érintik. 
Érintik városunk apraját és
nagyját, hisz a környezetvéde-
lemre nevelésrõl, s a környe-
zetszennyezés káros hatásai-
ról már az alapfokú intézmé-
nyeinkben hallanak gyerme-
keink, de a felnõttek szem-
pontjából is igen fontos, hogy
a háztartásokban keletkezõ
hulladékok gyûjtése és keze-
lése, szelektálása, komposztá-
lása miként valósul meg.

Örömmel és megelégedéssel
nyugtázhatjuk, hogy váro-
sunkban a szervezett hulla-
dékgyûjtés és szállítás már jó-
val több mint tíz éve megol-
dott. A városlakók részére,
úgy a családi házakban élõk,
mint a társasházi lakásokban
élõk részére térítésmentesen
kerültek kihelyezésre az igény
szerinti ûrtartalmú hulladék-
gyûjtõ edények, s zárt hulla-
dékszállító jármûvekkel gon-
doskodtunk a lakossági kom-
munális hulladék rendszeres
gyûjtésérõl és a hulladéknak a
Tiszaszentmárton külterületén
lévõ hulladéklerakóba történõ
szállításáról, ártalmatlanításá-
ról.
A hulladékkezelési (gyûjtési,
szállítási) közszolgáltatás
végzésében, a közszolgáltató
szervezetet illetõen, január
l-tõl változás állt be. 
Ezen idõponttól, ténylegesen
pedig az ez évi elsõ szállítási
naptól kezdõdõen - az elõzõ

közszolgáltatóhoz hasonlóan -
szintén önkormányzati érde-
keltségû társaság végzi a hul-
ladékkezelési közszolgálta-

tást, nevezetesen az Észak-
Alföldi Környezetgazdálko-
dási Kft., rövidítve az ÉAK 
A mindennapokban ez nem je-
lent észrevehetõ változást,
hisz az ÉAK szinte ugyanazon
gépjármûvel, s szinte ugyan-
azon személyzettel végzi a
szolgáltatást. A lakosság teen-
dõje a jövõben is annyi, hogy
a meghatározott szállítási na-
pokon, vagyis kedden, a már
megszokott rendben ki kell
helyezni a hulladékgyûjtõ ille-
tõleg hulladéktároló 120 lite-
res edényzetet az ingatlan elé,
s az, annak rendje módja sze-
rint kiürítésre, elszállításra ke-
rül a kisvárdai lerakóba.
Amint fentebb hivatkoztam
rá, a városlakók részére már
korábban biztosítottuk térítés-
mentesen az edényzetet, azon-
ban ezek az edények az idõ
múlásával már romló mûszaki
állapotban vannak és lehet-
nek. 

Ezért a közeljövõben, - legké-
sõbb január végére - minden
családi házas ingatlanhoz egy
db 120 literes edényzetet osz-
tunk, amellyel kiválthatóak a
régi elhasználódott gyûjtõk. 

Erre csak jelenleg van lehetõ-
sége az önkormányzatnak, a
jövõben a családok saját költ-
ségükön kötelesek azt pótolni,

bármilyen oknál fogva válik
használhatatlanná az edény-
zetük. 

Fontos tehát figyelni a rendel-
tetésszerû használatukra, a
rendszeres tisztántartásukra,
karbantartásukra, õrzésükre,
annak érdekében, hogy az
edények hosszú idõn át szol-
gálhassák funkciójukat, tekin-
tettel tehát arra is, hogy pótlá-
sukra csak és kizárólag saját
költségen kerülhet sora la-
kosság részérõl.

A közszolgáltató, a szolgálta-
tás igénybevételére és a szol-
gáltatás nyújtására vonatkozó
szerzõdésben arra vállalko-
zott, - s ez a megyében egysé-
ges rendszerben így mûködik
- hogy a családi házas ingatla-
noktól heti rendszerességgel
egy darab 120 literes
edényzetet ûrit ki. Nincs tehát
mód több edényzetet kiüríttet-

ni, a gyûjtõ edényzet mellé
zsákos hulladékot kihelyezni.

Ha a kezdeti idõkben mégis
kerülne a szabvány ûrtartalmú
edényzet mellé zsákos hulla-
dék, az a rendszer teljes beál-
lásáig esetlegesen elszállításra
kerül, késõbb azonban ott ma-
rad, vagy annak külön díj fejé-
ben történõ elszállítására lesz
csak lehetõség.

Annak érdekében, hogy egy
darab edényzet elegendõ le-
gyen, szükséges ráhangolódni
arra a magatartásra, hogy a la-
kossági kommunális hulladé-
kon kívül másfajta hulladék
ne kerüljön az edényzetbe, s
lehetõség szerint komposztál-
junk.

Tapasztalatunk, hogy a kihe-
lyezett edényzet ûrtartalmát
olykor nagyobb részben a mû-
anyag és a papír tölti ki, ezért
havi egy alkalommal elszállí-
tásra kerül a családoktól a kü-
lön kék és sárga zsákban ösz-
szegyûjtött mûanyag és papír
is.

Ehhez rövidesen kapnak a
családok egy évre elegendõ
mennyiségû színes zsákot,
mellette egy ütemtervet, s a
terv szerint meghatározott na-
pokon, egy hónapban egyszer,
ki kell helyezni a mûanyaggal
és papírral telt zsákokat díj-
mentesen történõ elszállítás
céljából.

A hulladékkezelési köz-
szolgáltatás ára . . . 

Bizonyára pozitívan értéke-
lendõ a családok szemszögé-
bõl nézve az a megtapasztalt
eljárás, hogy kifejezetten hul-
ladékszállítási díj jogcímén a
lakosság nem fizetett szolgál-
tatási díjat az önkormányzat
felé.

Mint ahogyan év elején mármegszokottá válik, ez év-
tõl is, vagyis a 2012. évtõl is számos változással kell
szembenéznünk, megbarátkoznunk, számos új intézke-
dés olykor kényszerû fogadására kell alkalmassá tenni
magunkat, legyenek a változások központi döntésekbõl,
avagy helyi szinten meghozott döntésekbõl következõek.

Az új hulladékgyûjtõ gépjármû
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Nem volt ez jellemzõ minden
településen, de városunkban
az évek hosszú sora alatt így
volt megszokott, illetõleg a la-
kosság olvasata szerint a ma-
gánszemélyek kommunális
adójába volt "betudva" a sze-
métszállítási díj, a szolgáltatás
tényleges díját pedig az ön-
kormányzat fizette meg a
szolgáltató felé. Forintosítva
például ez, az elmúlt évben
közel húsz millió forintot je-
lentett az önkormányzat ki-
adásai között. Ezzel szemben
pedig magánszemélyek kom-
munális adójából éves szinten
nem áramlott be ennek csak
egy része - 14-15 millió forint
- s még ebbõl az önkormány-
zatnak fedeznie kellett volna
az egyéb lakossági kommuná-
lis feladatok megoldásának
költségeit is, így például a
közvilágítás, a temetõszolgál-
tatás, az utak,- járdák fenntar-
tásának költségeit, a sikosság-
mentesítés, a szúnyoggyérítés
költségeit is, de még tovább
sorolhatnám a város üzemel-
tetésével kapcsolatban felme-
rülõ szükségleteket.

Az önkormányzat a képvise-
lõ-testület döntése szerint
2012-ben átvállalta, illetõleg
magára vállalja a lakosság irá-
nyába nyújtott hulladékkeze-
lési közszolgáltatás díjának
megfizetését a közszolgáltató
ÉAK-tól, de ez a további évek
vonatkozásában csak az adott
évi önkormányzati pénzügyi
helyzet ismeretében dönthetõ
el, így e kérdéskörrõl a képvi-
selõ-testület minden év végén
meghozza majd döntését.
A hulladékkezelési közszol-
gáltatás a lakosság által köte-
lezõen igénybevételre kerülõ
szolgáltatás, s kötelezõ a köz-
szolgáltatás nyújtása is. Az
önkormányzat  a "hirtelen vál-
tás" elkerülése érdekében ho-
zott döntést a díjfizetés átvál-
lalásáról, ha nem ezt teszi, az
alábbi helyzet állt volna elõ:

A hulladékkezelési közszol-
gáltatás igénybevétele fejében
15.870,-Ft-ot kellene minden

családnak fizetnie ingatlancí-
menként a közszolgáltató felé
a 2012.évben. 
Ez éves díj, amelynek megfi-
zetése negyedévi rendszeres-
séggel történne. Ennek fejé-
ben heti egy alkalommal ki-
ürítésre kerül a kihelyezett
edény, s havi egy alkalommal
a szelektíven gyûjtött hulla-
dék egy-egy sárga illetve kék
zsákban. Az edény mellé kihe-
lyezésre kerülõ zsákos hulla-
dék elszállítási díja pedig a
már említett 15.870,-Ft-on
felül 375,-Ft/zsák.

A hulladékkezelési közszol-
gáltatás díja adók módjára
behajtandó tartozás.
A közszolgáltató szempontjá-
ból közömbös, hogy a hulla-
dékgyûjtõ edényzet telítettsé-
ge milyen, képzõdik-e egyál-
talán hulladék az adott címen
vagy sem, a közszolgáltatás
teljes díját, - amely megyei
szinten egységesen került
meghatározásra a Szabolcs-
Szatmár-Bereg Megyei Szi-
lárdhulladék gazdálkodási
Társulás által - meg kell fizet-
ni. E társulásnak önkormány-
zatunk is egyik tagja a 240 kö-
zül, s ez az a Társulás amely-
nek létrejöttével biztosítottá
vált, hogy a mai uniós elõírá-
soknak megfelelõ lerakókba
kerülhessen beszállításra a
megyében képzõdõ hulladék
A megyében három ilyen hul-
ladéklerakó mûködik,
Kisvádán, Nagyecseden és
Nyíregyházán.

A fentiekben vázolt fizetési
kötelezettség tehát, hulladék-
kezelési díj jogcímén, direkt
módon a záhonyi lakosságot
2012. évben nem terheli.

Azonban annak érdekében,
hogy az önkormányzat pénz-
ügyileg követni tudja a kom-
munális feladatellátás terheit,
vagy bizonyos részben bevon-
ja a lakosságot a kommunális
feladatellátás terheinek viselé-
sébe, emelést hajtott végre a
magánszemélyek kommunális
adójának mértékén. Ez forint-
ban kifejezve azt jelenti, hogy

az eddigi - ingatlanonként
megállapított - 11.500,-Ft he-
lyett 15.870,-Ft-ot kell fizetni
a lakosságnak e jogcímen éves
viszonylatban.

50 %-os mentesség illeti meg
a 70. életévüket betöltött ma-
gánszemély ingatlantulajdo-
nosokat.

Információm van arról, hogy a
kistérségünk települései kö-
zött Záhony Zsurk és Gyõ-
röcske önkormányzatok kép-
viselõ-testületei hoztak a hul-
ladékkezelési közszolgáltatás
díjának megfizetésével kap-
csolatban a 2012. év vonatko-
zásában olyan tartalmú dön-
tést, hogy a díjfizetési kötele-

zettség ne terhelje közvetlenül
a lakosságot, inkább egy visz-
szafogottabb mértékû emelés-
re tettek javaslatot a magán-
személyek kommunális adójá-
nál.
A kistérségi települési önkor-
mányzatok közigazgatási te-
rületén élõ lakosság - így
Tuzsér, Komoró, Eperjeske,
Tiszamogyorós, Mándok,
Benk, Tiszabezdéd Fényeslit-
ke, Mezõladány, Tiszaszent-
márton lakossága - közvetle-
nül a közszolgáltató felé tarto-
zik megfizetni az éves
15.870,-Ft mértékû díjat, s e
mellett természetesen telepü-
lésenként változó, de az évi
tízezer forinthoz közelítõ mér-
tékû magánszemélyek kom-
munális adóját is meg kell fi-
zetniük.

Bízom a lakosság megértésé-
ben, s azon önkormányzati be-
vállalás lakossági oldalról tör-
ténõ elismerésében, amelyet a
2012. év vonatkozásában gya-
korolt a lakosság irányába a
hulladékszállítási díjjal kap-
csolatban.

Jelezni szeretném, hogy a
2012. évben több alkalommal
is átrendezõdik a munkaszü-
neti napok körül a munkarend,
ez esetekben a hulladékszállí-
tás idõpontjában bekövetkezõ
változásokról idõben tájékoz-
tatást teszünk közé.

Amennyiben a közszolgálta-
tással kapcsolatban bármilyen
észrevételük, javaslatuk van, s
az helyi szinten kezelhetõ, ké-
rem jelezzék a Polgármesteri
Hivatal Városgazdálkodási
Osztályán. 

Háda Imre
polgármester

A kerti nyesdékeket, füvet mindenképp érdemes komposztálni
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A rendezvény a négy gyertya
meséjével kezdõdött, amely-
ben a hitrõl, a békérõl, a sze-
retetrõl és a reményrõl hall-
hattunk Molnár Bertalanné
gondozottunk tolmácsolásá-
ban. Ünnepségünket megtisz-
telte Sebõk János lelkész is,
aki arról beszélt, hogy kará-
csonykor egyre több fény
gyullad ki, sorra meggyújtják
az adventi koszorúk gyertyáit,
s mindez azt hirdeti, közeleg
az ünnep.

Gondozottjaink versekkel,
jókívánságokkal, karácsonyi
dalokkal, prózával ébresztet-
tek karácsonyi gondolatokat
és örömmel adták ezt elõ a je-
lenlévõknek, melyet Z Tóth
Sándor gitárjátéka tett még
hangulatosabbá. 

Az elõadásban a szeretet fon-
tosságát hangsúlyozták, mely-
nek nem csak karácsony kör-
nyékén, hanem egész évben
jelen kellene lennie az embe-
rek között. Ezt követte a zene-
iskolások színvonalas ünnepi
mûsora. Megható pillanatok
járták be az aulát, karácsonyi
hangulatot idézve, mikor fel-
csendült Daku Tünde elõadá-

sában a V Moto- Rock: Gyer-
tyák, illetve Schubert: Ave
Maria címû dala. A mûvészi
elõadásokat egy kis mozgás
követte, ahol Zakor Fruzsina
angyaltánccal kedveskedett a
jelenlévõknek. Végezetül a
gondozónõk elõadásában Jó-
kai Mór: "Melyiket a kilenc
közül?"címû meséjének szín-
padi változatát láthattuk. A
szegény cipészmester és 9
gyermekének története mind-
máig aktuális üzenetet hor-
doz, hiszen a családi összetar-
tozás, a boldogság nem mér-
hetõek anyagiakkal és nem
válthatóak pénzzé. A jól sike-
rült ünnepi mûsor után min-
den gondozottunkat megaján-
dékoztunk egy csomag sza-
loncukorral, hiszen: 
"Akit megajándékoznak, úgy
érzi neki hull a hó, neki ra-
gyognak a csillagok, és nincs
is ennél nagyobb dolog."  
Végezetül tisztelettel, szere-
tettel az összetartozás érzésé-
vel kívántunk egymásnak 

Békés Boldog 
Meghitt Karácsonyt és Bol-

dog Új Évet!
Kissné Uzonyi Gyöngyi

Karácsony a GesztusKarácsony a Gesztus
Közhasznú alapítványnálKözhasznú alapítványnál

Mint az elmúlt évben, úgy idén is hangulatos karácsonyi
mûsort szervezett a Gesztus Közhasznú Egyesület. De-
cember15-én a Mûvelõdési Házban az ünnepi mûsorral
karácsony hangulatát, a családi esték melegségét idéz-
ték fel. 

Rendezvényen...

A felnõtt és az ifjúsági lab-
darúgó csapat tagjait, a
meghívott vendégeket az
edzõket Erdei Árpád ügyve-
zetõ elnök és Kovács János
szakosztályvezetõk köszön-
tötték.
A felnõtt csapat sajnálatos
szereplése rányomta bélyegét
a megyei elsõ osztályban el-
foglalt helyre, ami a kritikus
szintet jelenti. Megvolt a biza-
lom, igen sokszor a biztatás,
minden feltétel adott volt ah-
hoz, hogy a csapat legalább a
középmezõnyben végezzen,
elkerülve a kiesés veszélyét -
mondta Erdei Árpád, majd
SERES ZSOLT edzõ foglalta
össze az általa tapasztaltakat.
A feladat, amely igen nehéz
volt, hármas fogalom jegyé-
ben kellett volna hogy megva-
lósuljon. Ez pedig az önbe-
csülés, a hozzáállás és a fe-
gyelem. Sajnos, igen sok hiá-
nyosság mutatkozott meg az
elmúlt idõszakban, szinte
egyik feltételnek sem tudtunk
eleget tenni, ami az ered-
ménytelenséget hozta magá-
val. Az edzõ reményét fejeze-
te ki a tavasszal induló baj-

nokságon való eredményes
szereplés kapcsán, mivel mint
mondta - az edzések látoga-
tottsága, az aktív részvétel, a
fegyelem erõsítése meghoz-
hatja az általunk kívánt ered-
ményt.
Kovács János az elhangzot-
takkal egyetértve adatokat so-
rolt az edzéslátogatottsággal,
a fegyelmezetlenségek miatt
történt bírói büntetésekkel
kapcsolatban és nem utolsó
sorban a csapat morális álla-
potát illetõen. Ahhoz hogy el-
fogadható eredményeket ér-
jünk el szeretni kell ezt a játé-
kot, áldozatot is kell hozni,
többet kell tenni egymásért.
Kovács Sándor az utánpótlás
csapat edzõje alapos, részle-
tes, átfogó - mondhatni min-
denre kiterjedõ tájékoztatást
adott az ifjúsági, továbbá az
U7, U9, U11 gyerekcsapatok-
ról, a gyerekek példamutató
lelkesedésérõl, a játékhoz va-
ló hozzáállásáról és természe-
tesen a sikeres szereplésekrõl.
Az összefoglalók, értékelések
után kötetlen formában folyt
az eszmecsere.

ZVSC

Megtartotta évzáró Megtartotta évzáró 
összejövetelét összejövetelét 

a labdarugó szakosztálya labdarugó szakosztály
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